

Pastoraalinen kirje nuorille:

Rakkaudesta, seksistä, romanssista ja avioliitosta

Suomen Ev. Lutherilainen Kiinankielinen Seurakunta

Rakkaat nuoret sisaret ja veljet,

Olkoon Herran armo kanssanne!

Ensi sunnuntaina, helmikuun 9. päivänä, seurakuntamme aloittaa itsenäiset nuorten jumalanpalvelukset, ja toivon, että Jumala rakentaa teistä kirkkomme tulevaisuuden tukipilarit.

Tänään haluan jakaa kanssanne joitakin Raamatun opetuksia seurustelusta, seksistä, rakkaudesta ja avioliitosta, jotka tarjoavat meille viisautta ja ohjausta uskonelämässämme. Toivon, että nämä opetukset auttavat teitä kulkemaan Jumalan tietä ja ymmärtämään, kuinka voimme elää Jumalan tahdon mukaisesti nykyaikaisessa yhteiskunnassa.

1. Seurustelu ja seksi

Seurustelu on kaunis ja pyhä matka, jossa kaksi ihmistä tutustuu toisiinsa ja rakastuu. Mutta kristittyinä meidän täytyy ymmärtää, että seksuaalinen kanssakäyminen seurustelusuhteessa ei ole kevyesti lähestyttävä asia, sillä Jumala on asettanut raamit sille, että seksi kuuluu avioliittoon.

Raamattu sanoo 1. Moos. 2:24: "Sentähden mies jättää isänsä ja äitinsä ja liittyy vaimoonsa, ja heistä tulee yksi liha." Tämä on Jumalan asettama periaate avioliitolle, ja se osoittaa, että seksuaalinen kanssakäyminen on sallittua vain avioliitossa, ja se on aviopuolisoiden yhtenäisyyden symboli.

Avioliiton ulkopuoliset seksuaaliset teot (olipa kyseessä ennen avioliittoa tapahtuva seksi tai avioliiton ulkopuolinen suhde) eivät ole hyväksyttäviä Jumalan silmissä. Hepr. 13:4 muistuttaa meitä: "Avioliitto olkoon kaikessa kunnioitettu ja vuode saastuttamaton, sillä Jumala tuomitsee huoruuden ja aviorikoksen tekijät." Meidän tulisi arvostaa Jumalan meille antamaa ruumista ja elää Hänen tahtonsa mukaisesti.

2. Rakkaus

Rakkaus on Jumalan meille antama kaunis lahja, joka menee tunteiden yli ja on kestävä, itseä antava ja valmis uhraamaan toisen hyväksi. Raamatussa Jumala opettaa meitä rakastamaan toisiamme, erityisesti avioliitossa, jossa rakkaus on suhteen ydin.

1. Joh. 4:7-8 opettaa meitä: "Rakkaat ystävät, rakastakaamme toisemme, sillä rakkaus on Jumalasta. Ja jokainen, joka rakastaa, on syntynyt Jumalasta ja tuntee Jumalan. Joka ei rakasta, ei ole tuntenut Jumalaa, sillä Jumala on rakkaus." Rakkaus ei ole sitä, että saamme jotain itsellemme, vaan sitä, että annamme ja palvelemme. Kristityn rakkaus on Jumalan rakkauden (agape) kautta opittua kärsivällisyyttä, ymmärrystä ja tukea.

Ef. 5:25 sanoo miehille: "Miesten on rakastettava vaimojaan, niin kuin Kristus rakasti kirkkoa ja antoi itsensä sen edestä." Tämä on rakkauden malli avioliitossa. Meidän, nuorten, tulee ymmärtää, että rakkaus ei ole vain romanttinen tunne, vaan se on vastuuta ja sitoumusta.

3. Avioliitto

Avioliitto on Jumalan asettama pyhä liitto, joka on enemmän kuin kahden ihmisen yhdistyminen; se on Jumalan siunaama suhde. Matt. 19:4-6 sanoo: "Eivätkö he ole lukeneet, että Luoja alussa teki heidät mieheksi ja naiseksi ja sanoi: 'Tämän tähden mies jättää isänsä ja äitinsä ja liittyy vaimoonsa, ja heistä tulee yksi liha'? Näin he eivät ole enää kaksi, vaan yksi liha. Sen tähden mitä Jumala on yhdistänyt, ei ihminen erottakoon." Avioliitto ei saa helppo rikkoa, sillä Jumala on sen säätänyt ja siunannut.

Kun pohditte seurustelua ja avioliittoa, älkää katsoko vain nykyistä tunteenne, vaan katsokaa sitä Jumalan näkökulmasta: avioliitto on rakkauden lupaus, jossa tuetaan toisiamme ja kuljetaan yhdessä uskon tiellä.

4. Avioero ja uusioavioliitto

Meidän on ymmärrettävä, että avioliiton hajoaminen on Jumalan silmissä surullista. Jumalan alkuperäinen suunnitelma oli, että miehet ja naiset tukisivat toisiaan elämänsä loppuun saakka. Jeesus sanoo Matt. 19:8-9: "Mooses salli teidän antaa vaimonne erokirjan kovasydämisyytenne tähden, mutta alussa ei ollut niin. Minä sanon teille: kuka vain hylkää vaimonsa, ellei syynä ole haureus, ja menee naimisiin toisen kanssa, tekee aviorikoksen." Avioero ei ole Jumalan tahto, ellei avioliitossa ole tapahtunut vakavaa uskottomuutta tai petosta.

Kuitenkin Jumala on täynnä armoa ja laupeutta. Jos te tai perheenne olette kokeneet avioeron, älkää ajatelko, että Jumala ei voisi enää ottaa teitä vastaan. 1. Kor. 7:11 sanoo: "Jos hän eroaa, olkoon hän naimaton, tai tehköön sovinnon miehensä kanssa. Mies ei saa erota vaimostaan." Jumala on aina valmis antamaan anteeksi ja haluaa, että me tulemme Hänen eteensä parannukseen ja palautamme suhteen Häneen.

5. Seksuaalinen suuntautuminen

Nyky-yhteiskunnassa seksuaalinen suuntautuminen on monimutkainen ja herkkä aihe. Kristittyinä meidän on kohdattava tämä kysymys rakkaudella, kunnioituksella ja totuudella. Raamattu opettaa selvästi, että 3. Moos. 18:22 ja Room. 1:26-27 muistuttavat meitä, että Jumala loi miehen ja naisen ja asetti avioliiton miehen ja naisen väliseksi liitoksi. Vaikka Jumala on selkeästi ilmaissut tämän, meidän on myös muistettava, että Kristuksen rakkaus on universaalia ja kaikkien tulee tulla hyväksytyiksi Jumalan rakkaudessa.

Kun kohtaamme erilaisia ihmisiä ja näkemyksiä, meidän tulisi suhtautua heihin nöyrästi, rakkaudella ja totuudella ja auttaa heitä ymmärtämään Jumalan tahdon.

Yhteenveto

Rakkaat ystävät, seurustelu, seksi, rakkaus ja avioliitto ovat teemoja, jotka koskettavat elämäämme syvästi. Jumala on antanut meille selkeät ohjeet Raamatussa. Meidän tulisi elää Jumalan tahdon mukaan, rakentaa terveitä suhteita Hänen rakkaudessaan, kunnioittaa omia ruumiitamme, kunnioittaa toisten valintoja ja elämää sekä noudattaa Jumalan asettamia avioliiton ja rakkauden normeja.

Muistakaa, että todellinen rakkaus on uhrivalmiutta, kestävää ja perustuu Jumalan totuuteen ja armoon. Olittepa nyt sinkku, seurustelemassa tai tulevaisuudessa menossa naimisiin, rukoilkaa aina ja etsikää Jumalan ohjausta. Toivon, että elämänne täyttyy Jumalan viisaudella ja siunauksilla.

Meillä on kauniita toiveita, mutta olemme syntiemme kahleissa emmekä aina kykene toteuttamaan niitä. Siksi meidän on mentävä Jumalan eteen pyytämään Hänen siunaustaan ja apuaan, jotta Hän johdattaisi meitä kasvamaan ja kulkemaan yhdessä elämänkumppanimme kanssa yhteisessä uskossa.

Olkoon Herran rauha ja viisaus kanssanne!



Kristuksessa teitä rakastava pastorinne

Helsingissä 4. helmikuuta 2025

芬兰华语信义会关于青少年恋爱与婚姻教导的 牧函

亲爱的青少年弟兄姊妹们，

愿主的恩典与你们同在！

下周日二月九日，我们教会就要开始独立的青少年礼拜了，愿神建造你们成为教会未来的柱石栋梁。

今天我想与你们分享一些关于恋爱、性、爱情和婚姻的圣经教导，以成为我们信仰生活中的智慧和指导，来帮助你们走在神的道路上，明白如何在现代社会中遵循神的心意。

1. 恋爱与性

恋爱是一段美好且神圣的旅程，是两个人在彼此相识、相爱中建立关系的过程。但作为基督徒，我们必须明白，恋爱关系中的性行为并不应该轻率地发生，神为我们设定了在婚姻中生活的框架。

圣经中在创世记 2:24 中告诉我们：“因此，人要离开父母，与妻子连合，二人成为一体。”这是神为婚姻所设立的原则，也指明了性行为应该只发生在婚姻关系之内，成为夫妻二人合一的象征。

在婚姻之外的性行为（无论是婚前性行为还是婚外情）在神眼中是不可接受的，希伯来书 13:4 提醒我们：“婚姻，人人都当尊重，床也不可污秽，因为苟合行淫的人，神必审判。”我们应当珍惜神赐给我们的身体，按祂的旨意来生活。

2. 爱情

爱情是神给我们的美好礼物，它超越了情感的波动，是一种持久、无私、并且愿意为对方牺牲的爱。在圣经中，神教导我们如何去爱他人，尤其是在婚姻中，爱是我们彼此关系的核心。

约翰一书 4:7-8 教导我们：“亲爱的弟兄啊，我们应当彼此相爱，因为爱是出于神的；凡有爱心的，都是由神而生，并且认识神。”爱情不是为了得到什么，而是为了给予和奉献。基督徒的爱情，是在神的爱(agape)中学习彼此宽容、理解和支持。

以弗所书 5:25 告诉丈夫要“像基督爱教会一样爱妻子”，这是婚姻中爱的榜样。作为青少年，

我们要明白，爱情不仅是浪漫的感觉，它更是一份责任、一种承诺。

3. 婚姻

婚姻是神设立的神圣制度，不仅是两个人的结合，更是神所祝福的关系。圣经中的马太福音 19:4-6 提醒我们：“因此，人要离开父母，与妻子连合，二人成为一体。”这样，他们不再是两个人，乃是一体的了。所以，神配合的，人不可分开。”婚姻是不能轻易破裂的关系，它是神所设立并祝福的。

因此，当你们思考恋爱和婚姻时，不要只看眼前的感情，而要从神的角度来看待婚姻的意义：它是爱的承诺，是彼此扶持、共同走信仰道路的关系。

4. 离婚与再婚

我们要明白，婚姻的破裂在神的眼中是痛心的。神原本的设计是夫妻之间互相扶持，直到生命的尽头。耶稣在马太福音 19:8-9 中说：“摩西因为你们的心硬，才准你们休妻，但起初并不是这样。”离婚并非神所喜悦的，除非婚姻中出现了严重的不忠或背叛。

然而，神是满有恩典和怜悯的。如果你或你的家庭曾经历过离婚，不要觉得神不能再接纳你，哥林多前书 7:11 说：“若是离开了，就当独自居住，或者是与丈夫和好。丈夫也不可休妻。”神总是愿意赦免，愿意我们在祂面前悔改，恢复与祂的关系。

5. 对待同性恋

现代社会中，同性恋成为了一个复杂而敏感的话题。作为基督徒，我们要以爱心、尊重和真理来面对这一问题。圣经明确教导，利未记 18:22 和罗马书 1:26-27 都提醒我们，神创造男女，并设立了婚姻为男女之间的关系。虽然神清楚地表明了这一点，但我们同样要记住，基督的爱是普世的，所有人都应当在神的爱中被接纳。

面对不同的人和观点，我们应当以谦卑的心，带着爱和真理，与他人建立关系，帮助他们认识神的旨意。

总结

亲爱的朋友们，恋爱、性、爱情和婚姻这些话题都与我们的生活息息相关，神在圣经中给了我们清晰的教导。我们要在神的旨意中生活，在祂的爱里建立健康的关系，尊重自己的身体，尊重他人的选择和生命，同时也要遵守神为我们设立的婚姻和爱情的标准。

请你记住，真正的爱情是奉献，是持久的，是建立在神的真理和恩典上的。无论你现在是单身、正在恋爱，还是将来有机会进入婚姻，请常常祷告，寻求神的引导，愿你们的生活充满神的智慧和祝福。

我们有美好的愿望，但我们被罪所困而没有足够的能力，所以我们要到上帝的面前寻求祝福和帮助，求祂引导我们成长，与生命的伴侣在共同的信仰里共走人生之路。



愿主的平安与智慧常伴你们！

在基督里爱你们的牧师

2025 年 2 月 4 日 于赫尔辛基

Pastoral Letter on Love, Sex, Romance, and Marriage for Youth in the Finnish Ev. Lutheran Church Chinese Congregation

Dear Young Brothers and Sisters in Christ,

May the grace of the Lord be with you!

Next Sunday, February 9th, our church will begin independent youth services. May God build you into the future pillars of the church.

Today, I would like to share with you some biblical teachings on love, sex, romance, and marriage. These teachings will provide wisdom and guidance for our faith lives, helping you walk on God's path and understand how to follow His will in modern society.

1. Love and Sex

Romance is a beautiful and sacred journey where two people build a relationship through mutual acquaintance and love. However, as Christians, we must understand that sexual relations in romantic relationships should not happen carelessly, as God has set a framework for us to live within marriage.

The Bible tells us in Genesis 2:24: “Therefore a man shall leave his father and mother and be joined to his wife, and they shall become one flesh.” This is the principle God established for marriage, and it shows that sexual relations should only occur within the context of marriage, as a symbol of the union between husband and wife.

Sexual activity outside of marriage (whether premarital sex or adultery) is unacceptable in God's eyes. Hebrews 13:4 reminds us: “Marriage is honorable among all, and the bed undefiled; but fornicators and adulterers God will judge.” We should cherish the bodies God has given us and live according to His will.

2. Romance Love

Love is a beautiful gift from God, one that goes beyond emotional fluctuations. It is enduring, selfless, and willing to sacrifice for the other. In the Bible, God teaches us how to love others, especially in marriage, where love is the core of our relationship with one another.

1 John 4:7-8 teaches us: “Beloved, let us love one another, for love is of God; and everyone who loves is born of God and knows God. He who does not love does not know God, for God is love.” Love is not about receiving something but about giving and serving. Christian love is learning to be patient, understanding, and supportive of each other through God’s love, i.e., agape.

Ephesians 5:25 tells husbands to “love your wives, just as Christ also loved the church and gave Himself for her.” This is the model of love in marriage. As young people, we must understand that love is not just a romantic feeling but a responsibility and a commitment.

3. Marriage

Marriage is a holy institution established by God, not only a union of two people but a relationship blessed by God. Matthew 19:4-6 reminds us: “‘For this reason a man shall leave his father and mother and be joined to his wife, and the two shall become one flesh.’ So then, they are no longer two but one flesh. Therefore what God has joined together, let not man separate.” Marriage is not a relationship that should be easily broken; it is one that God has established and blessed.

Therefore, when you think about romance and marriage, do not only focus on the emotions you feel now but view the meaning of marriage from God’s perspective: it is a promise of love, a relationship where we support each other and walk together in faith.

4. Divorce and Remarriage

We must understand that the breakdown of marriage is painful in God's eyes. God's original design was for spouses to support each other until the end of their lives. Jesus says in Matthew 19:8-9: “Moses, because of the hardness of your hearts, permitted you to divorce your wives, but from the beginning it was not so.” Divorce is not pleasing to God, except in cases of serious infidelity or betrayal.

However, God is full of grace and mercy. If you or your family have experienced divorce, do not think that God cannot accept you anymore. 1 Corinthians 7:11 says: “But if she does depart, let her remain unmarried, or be reconciled to her husband; and a husband is not to divorce his wife.” God is always willing to forgive, and He wants us to repent before Him and restore our relationship with Him.

5. Homosexuality

In modern society, homosexuality has become a complex and sensitive issue. As Christians, we must approach this matter with love, respect, and truth. The Bible clearly teaches us that Leviticus 18:22 and Romans 1:26-27 remind us that God created man and woman and instituted marriage as a relationship between a man and a woman. While God has clearly stated this, we must also remember that the love of Christ is universal, and all people should be accepted in God's love.

When encountering people with different views, we should approach them humbly, with love and truth, building relationships with them and helping them understand God's will.

Conclusion

Dear friends, the topics of love, sex, romance, and marriage are closely connected to our lives. God has given us clear teachings in the Bible. We are to live according to God's will, build healthy relationships in His love, respect our bodies, respect others' choices and lives, and uphold the standards of marriage and love He has set for us.

Remember, true love is self-giving, enduring, and built on God's truth and grace. Whether you are currently single, in a relationship, or one day preparing for marriage, always pray and seek God's guidance. May your life be filled with God's wisdom and blessings.

We have beautiful wishes or desires, but we are bound by sin and do not have enough strength. Therefore, we must come before God seeking His blessing and help, asking Him to guide us in growing and walking together with our life partner in shared faith.



May the peace and wisdom of the Lord be with you always!

With love in Christ,

Your Pastor

February 4, 2025, Helsinki